
 
PROTOKÓŁ  NR 73.2013   

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej  
z dnia 17 stycznia 2013.   

 
 
Obecni: 
 
1. Tadeusz Groszek     -   Przewodniczący Komisji 
2. Robert  Szydlik        -   Zastępca Przewodniczącego  
3. Mirosław Sobczak   -   Członek Komisji  
4. Dariusz Kur             -   Czonek Komisji 
5. Tadeusz Sasin          -   Członek Komisji 
6. Mirosław Szczotka  -   Członek Komisji 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 
 
1. Paweł Marcin Bednarczyk  - Burmistrz Tłuszcza 
2. Tomasz Jusiński                 -  Sekretarz Gminy 
3. Emilia Buczyńska Kołodziejek - dyrektor CKSiR w Tłuszczu  
4. Maciej Puławski                    -  redaktor gazety Stacja Tłuszcz. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i zaproponował następujący 
porządek: 
1. Przyjęcie protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
2. Sprawy bieżące. 
3. Analiza protokołów z przeprowadzonych kontroli w Urzędzie Miejskim w   

Tłuszczu przez organy zewnętrzne. 
4. Informacja dotycząca stanu zatrudnienia w Urzędzie Miejskim na koniec 

2012 roku.  
5. Wolne wnioski . 
6. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 
 
 
Ad1. Protokół z ostatniego posiedzenia  Komisji został przyjęty.  
 
Ad2. Przewodniczący Komisji odczytał pismo Sekretarza Gminy skierowane do 
wszystkich Komisji Rady informujące o rejestrowaniu wszystkich posiedzeń 
komisji i sesji Rady Miejskiej  w Tłuszczu za pomocą nagrań wideo i 
publikowania na stronie internetowej gminy. W związku z powyższym, do 
obowiązków przewodniczącego komisji należy zapewnienie przestrzegania 
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przepisów prawa w zakresie ochrony danych osobowych, zgodnie z ustawą z 
dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych osobowych.  
Pismo stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Komisja odbyła dyskusję w tym temacie i uznała, że skoro Urząd będzie 
publikował nagrania z posiedzeń, to niestety nie przewodniczący komisji tylko 
osoba publikująca nagrania jest odpowiedzialna za przestrzeganie przepisów 
prawa w zakresie ochrony danych osobowych. Ponadto skoro w piśmie jest 
zapis: „dzięki nagraniom każdy mieszkaniec  będzie mógł bez wychodzenia z 
domu śledzić na bieżąco działania urzędu”, to wniosek jest taki, żeby kamery 
były ustawione  w urzędzie i rejestrowały pracę  urzędników. 
 
Na posiedzenie Komisji przybyła Pani Emilia Buczyńska Kołodziejek, dyrektor 
CKSiR  zaproszona przez przewodniczącego komisji Tadeusza Groszka.  
Pani dyrektor dokonała swojej autoprezentacji i powiedziała, że stawia na 
współpracę zarówno z radnymi jak i trzecim sektorem, a odnośnie wizji 
działalności CKSiR będzie mogła wypowiedzieć się po jakimś czasie, ponieważ 
pracuje dopiero drugi dzień i nie zdążyła jeszcze wdrożyć się we wszystkie 
zagadnienia.    
Na pytanie przewodniczącego komisji, czy zakończył się audyt w CKSiR 
Pani dyrektor odpowiedziała, że z informacji jakie dzisiaj uzyskała od 
Sekretarza Gminy wynika, że audyt nie został jeszcze przedłożony 
Burmistrzowi, a byłby bardzo pomocny w pracy Pani dyrektor.  
 
Przewodniczący Komisji poinformował Panią dyrektor, że Komisja Rewizyjna 
w lutym 2013 r. planuje przeprowadzenie kontroli w CKSiR, której tematem 
będzie wykorzystanie środków finansowych  w 2012 roku oraz bieżąca 
działalność.  
 
Pani dyrektor przyjęła do wiadomości i powiedziała, że obecnie  analizuje 
budżet CKSiR na 2013 rok. Następnie zajmie się planem pracy kulturalnej 
CKSiR na 2013 rok, który będzie gotowy na koniec lutego, chociaż będą tam 
wpisane niektóre już odbyte imprezy, które były wcześniej zaplanowane.  
Plan pracy kulturalnej na 2014 rok będzie sporządzony i przygotowany już 
przez Panią dyrektor na koniec 2013 roku. 
 
Komisja zadeklarowała pomoc i współpracę ze swojej strony życząc  Pani 
dyrektor satysfakcji i sukcesów w nowej pracy.  
 
Przewodniczący Komisji na wniosek radnego Szydlika zarządził przerwę w 
obradach  Komisji. 
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Po przerwie Przewodniczący Komisji odczytał  pismo skierowane przez 
Burmistrza do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, dotyczące odpowiedzi na 
wniosek  Stefana Mikiciuka - Przewodniczącego Komisji Ładu, Porządku i 
Ochrony Środowiska w sprawie wykładni prawnej -  kto ponosi 
odpowiedzialność za użycie nazwiska np. mieszkańca w momencie 
rozpatrywania pism w trakcie posiedzenia komisji.  
Pismo wraz z opinią prawną stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
W tej kwestii wypowiedział się radny Robert Szydlik twierdząc, że dane 
osobowe  to nie imię i nazwisko, tylko wszystko powyżej, czyli adres 
zamieszkania i inne informacje, na podstawie których można zidentyfikować 
daną osobę i dobrze byłoby  trzymać się wersji czytania tylko imienia i 
nazwiska, a ujawnienie danych osobowych następuje w momencie publikacji. 
 
Na posiedzenie Komisji przybył zaproszony  Burmistrz Paweł Marcin 
Bednarczyk. Przewodniczący Komisji poinformował Burmistrza, że Komisja 
jest w trakcie rozpatrywania pism odnośnie publikacji nagrań wideo z posiedzeń 
Komisji i  stoi na stanowisku, że Komisje nie mogą  ograniczać swoich prac 
pomijając czytanie danych osobowych przy konkretnej sprawie np. skardze i 
uważa, że to pracownik który jest odpowiedzialny za umieszczanie nagrania w 
sieci ma obowiązek zanonimizowania ujawnionych danych.  
 
Radny Robert Szydlik potwierdził swoją wcześniejszą wypowiedź, że czytanie 
imienia i nazwiska to nie są dane osobowe. 
Burmistrz powiedział, że samo imię i nazwisko rzeczywiście nie jest daną 
osobową, ale wszystkie dodatkowe informacje, które mogą zidentyfikować daną 
osobę. 
Odbyła się dyskusja w tym temacie i Komisja zasugerowała Burmistrzowi 
możliwość rozszerzenia podglądu przez mieszkańców pracy nie tylko radnych 
ale i urzędników, poprzez zainstalowanie kamer wideo w pokojach 
np.kierowników i osób z wyboru.   
 
Burmistrz odpowiedział, że finanse gminy nie pozwalają na zainstalowanie tylu 
kamer, natomiast nie jest przeciwny nagrywaniu wszelkiego rodzaju spotkań 
Burmistrza z innymi osobami publicznymi i instytucjami, jeśli jest taka sugestia 
radnych i będzie zgoda tych osób. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował Burmistrza, że Komisja jest w trakcie 
przygotowywania sprawozdania ze swojej działalności za 2012 rok i w tym celu 
zwróciła się do Sekretarza Gminy o przygotowanie protokółów z 
przeprowadzonych w Urzędzie kontroli przez podmioty zewnętrzne. 
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Burmistrz odpowiedział, że Sekretarz przygotował dla Komisji powyższe 
protokoły. 
  
 
Komisja zapoznała się z następującymi pismami Pana Zbigniewa Szymaniaka: 
- zawiadomieniem z dnia 04.01.2013 r. zarejestrowanym w dzienniku  
korespondencyjnym Urzędu pod numerem 51, a które wpłynęło do biura obsługi 
rady w dniu 07.01.2013 r. i zostało zarejestrowane pod numerem 8, w którym 
mieszkaniec informuje o podejrzeniu popełnienia przestępstwa przez byłego 
Burmistrza i byłego Zastępcę  Burmistrza, którzy narazili gminę Tłuszcz na 
szkodę finansów  publicznych w wysokości co najmniej 220 822,65 zł. 
Pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu; 
- zawiadomieniem z dnia 15.01. 2013 r. zarejestrowanym w dzienniku 
korespondencyjnym Urzędu pod numerem 445, a które wpłynęło do biura 
obsługi rady w dniu 17.01.2013 r. i zostało zarejestrowane pod numerem 14, w 
którym mieszkaniec pisze: „ Pan Przewodniczący Rady i większość radych 
wszystkich Komisji Rady Miejskiej całkowicie i świadomie  „olewają” moje  
pisma z dnia 19,20,27 grudnia 2012 r oraz z dnia 4 stycznia 2013 r. z 
wyszczególnionymi w nich „twardymi dowodami” w sprawie bezprawnie 
zmarnotrawionych wydatków na szkodę finansów publicznych Gminy w 
wysokości co najmniej 220 822,65 zł przez b.Burmistrza Jana Krzysztofa Białka 
i b. Zstępcę Janusza Tomasza Czarnogórskiego, a niekontrolowanych zupełnie i 
telerowanych przez Radnych i Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej 
poprzedniej kadencji samorządowej”.  Pismo stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokółu). 
 
Przewodniczący Komisji powiedział, że w związku z tym, że Pan Zbigniew 
Szymaniak  pisze systematycznie pisma do Przewodniczącego Rady i 
wszystkich Komisji w których zawiadamia o bezprawnie zmarnotrawionych 
wydatkach na szkodę finansów publicznych Gminy przez byłego Burmistrza i 
jego Zastępcę, zwrócił się do Burmistrza o udostępnienie na następne 
posiedzenie Komisji  protokółu wraz z wnioskami pokontrolnymi z 
przeprowadzonej w 2011 roku w Urzędzie kontroli kompleksowej przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową w zakresie gospodarki finansowej gminy za 
2010 rok licząc na to, że ten protokół będzie pomocny Komisji przy 
rozpatrywaniu powyższych pism.  
 
Burmistrz obiecał udostępnić na następne posiedzenie Komisji powyższy 
protokół. 
 
Przewodniczący Komisji  zwrócił się do Burmistrza o przygotowanie 
zestawienia łącznych kosztów obsługi prawnej poniesionych przez Urząd 
Miejski w 2012 roku wraz z wynagrodzeniem  radcy prawnego i doradcy 
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burmistrza stwierdzając, że już kilka razy Komisja występowała o to i otrzymała 
tylko informację odnośnie poniesionych kosztów na obsługę prawną 
zewnętrzną. Nawet Pani Skarbnik zapytana o to, czy przygotowała takie 
zestawienie  odpowiedziała, że nikt jej tego nie zlecał.  
 
Odbyła się dyskusja w powyższym temacie. 
Burmistrz powiedział, że Urząd jako organ uważa, że informacja związana z 
wynagrodzeniem radcy prawnego nie podlega upublicznieniu, ale jeżeli będzie 
mogła być udostępniona taka informacja, to Komisja otrzyma ją na następnym  
posiedzeniu Komisji.  
 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że na jednym z wcześniejszych posiedzeń Komisji 
udzielił częściowo takiej informacji dotyczącej poniesionych kosztów na 
obsługę prawną zewnętrzną, natomiast odnośnie wynagrodzenia radcy prawnego 
wyjaśniał, że w Urzędzie jest zatrudniony tylko jeden radca prawny i nie może 
być ujawnione wynagrodzenie i prosił o doprecyzowanie na piśmie wniosek w 
tej sprawie.   
 
Przewodniczący Komisji doprecyzował, że żądane informacje dotyczą łącznych 
poniesionych kosztów obsługi prawnej zewnętrznej wraz z wynagrodzeniem 
radcy prawnego i doradcy burmistrza.  
 
Radny Robert Szydlik powracając do pism mieszkańca Pana Zbigniewa 
Szymaniaka zapytał Burmistrza, czy  pisma takiej treści wpływają również do 
Burmistrza, czy tylko do Rady Miejskiej. Chodzi o to, że radni jakąś wiedzę 
mają, ale na pewno nie taką jaką ma Urząd, a jeśli takie pisma wpływają do 
Burmistrza, czy były weryfikowane, bo jeśli  pisma dotyczą informacji o 
przestępstwach  finansowych i nadużyciach, to Urząd powinien sprawdzić, czy 
to miało miejsce, czy nie miało i zgłosić ewentualnie do Prokuratury. Mam 
wrażenie że ktoś prowadzi rozgrywkę, dodał radny i powiedział, że w jego 
rozumieniu to Burmistrz w pierwszej kolejności ma możliwości zweryfikowania 
tych danych. Poza tym z tych pism wynika, że ta osoba ma wiedzę można 
powiedzieć merytoryczną, zakończył radny. 
Kolejne pytanie radnego do Burmistrza brzmiało:  czy Państwo znając treść tych 
pism  wszczęli w tym kierunku jakąś procedurę wyjaśniającą, bo jeśli byłoby 
przestępstwo, to należałoby to zgłosić.  
 
Burmistrz odpowiedział, że nie wszystkie pisma tej treści do niego wpływają, 
niektóre są do wiadomości, a na dzień dzisiejszy nie  składał żadnego 
doniesienia w tych sprawach poruszanych przez mieszkańca, ale jeśli Komisja 
Rewizyjna chciałaby się tymi tematami zająć dogłębnie, to zostaną udzielone 
wszystkie informacje o jakie Komisja się zwróci.  
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Odbyła się dyskusja w temacie powyższych pisma i radny Szydlik powiedział, 
że gdyby Komisja Rewizyjna chciała się zająć szeregiem poruszanych spraw w 
tych pismach, to prawdopodobnie  przy niektórych merytorycznie  mogłaby nie 
podołać, a po drugie w tych pismach jest poruszanych tyle spraw, na które nie 
starczyłoby Komisji całego planu pracy. Ponadto kontrole Komisja Rewizyjna 
przeprowadza w oparciu o uchwałę Rady, a plan pracy Komisji został już 
zatwierdzony. 
 
Przewodniczący Komisji odczytał pismo mieszkańca Tłuszcza (załącznik nr 5 
do niniejszego protokółu), w którym zwraca się o sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej działki  nr 263/6 o pow. 0,0041 ha  będącej własnością gminy 
Tłuszcz, przylegającej do działki 263/7 stanowiącej jego własność. Powyższą 
nieruchomość  mieszkaniec chciałby nabyć dla poprawienia warunków 
zagospodarowania swojej działki.   
 
Komisja po zasięgnięciu w tym temacie informacji od Burmistrza, powyższe 
pismo  zaopiniowała pozytywnie.  
 
Burmistrz poinformował Komisję, że wystosuje do wszystkich Komisji pismo o 
zaopiniowanie sprawy zamiany nieruchomości stanowiących własność Powiatu 
Wołomińskiego na nieruchomości będące własnością Gminy Tłuszcz.  
W tej sprawie wystosował pismo do Starosty, niestety ta propozycja nie została 
przez Starostę zaakceptowana i Starosta przedstawił swoją propozycję, która 
według Burmistrza jest nie do zaakceptowania i dlatego w tym piśmie zwróci się 
o poparcie swojego stanowiska przez radnych.  
 
Przewodniczący Komisji zapytał Burmistrza, czy wystarczy środków 
zabezpieczonych w budżecie na zimowe utrzymanie? 
 
Burmistrz odpowiedział, że zima jeszcze trwa, a Pan dyrektor ZGKiM na dzień 
dzisiejszy nie zgłaszał jakichkolwiek braków finansowych na odśnieżanie i 
dodał: „za prognozę pogody nie odpowiadam, jeżeli trzeba będzie dołożyć, 
będziemy szukali, natomiast  na dzień dzisiejszy Pan dyrektor nie zgłaszał 
żadnych problemów.”  
Burmistrz poinformował, że są skargi od mieszkańców, że drogi powiatowe są 
nie do końca odśnieżone i wyjaśnił, że w tym roku ZGKiM nie wygrał przetargu  
w Powiecie i nie odśnieża dróg powiatowych. Zakład odśnieża tylko i wyłącznie 
drogi gminne.  
 
Przewodniczący Komisji zwrócił się do Burmistrza o zaproszenie na najbliższą 
Sesję Rady Kierownika Powiatowego Biura Pracy w celu przybliżenia radnym i 
mieszkańcom stanu bezrobocia i  sposobów  jego przezwyciężania. 
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Komisja Rewizyjna w swoim planie pracy ma również to zagadnienie i 
chciałaby usłyszeć, co w tym zakresie jest robione, aby zmniejszać stan 
bezrobocia.  
 
Radny Dariusz Kur z racji zajmowanego stanowiska poinformował, że 29 
stycznia 2013 r., Powiatowa Rada Zatrudnienia będzie zatwierdzać plany 
Powiatowego Urzędu Pracy. W tym roku środki są znacznie większe, ale jest to 
spowodowane tylko i wyłącznie tym, że ta fala bezrobocia wzrasta. 
 
Przewodniczący Komisji zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza, jak zostały 
załatwione 2 skargi mieszkańców, jedna  mieszkańca  ulicy Słowackiego, druga 
Pana Józefa Kujawy, ponieważ ta informacja potrzebna będzie Komisji do 
sprawozdania.  
 
Burmistrz odpowiedział, że skarga Pana Józefa Kujawy została przekazana do 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego, a odnośnie  skargi mieszkańca ulicy 
Słowackiego Burmistrz musi sprawdzić.  
 
 
Poruszona została kwestia budowy drogi z funduszu transportu rolnego. 
Radny Sobczak zapytał, czy została zgłoszona już jakaś droga do realizacji? 
Burmistrz odpowiedział, że w przygotowaniu do realizacji jest ulica 
Wołomińska i droga w Pawłowie, i droga Jaźwie Borucza. Jest tylko kwestia, 
czy będziemy mieli  możliwość udokumentowania dokumentacji na dany 
odcinek. Najważniejsza rzeczą jest uregulowany stanu prawny. 
 
Radny Mirosław Szczotka poinformował, że jest gotowa dokumentacja na  ulicę 
Wołomińską, a dokładnie przedłużenie ulicy Szkolnej i chciałby aby to właśnie 
ta droga była realizowana.   
 
Przewodniczący Komisji zwrócił się do Burmistrza o potwierdzenie, czy 
szkolenie z zakresu Partnerstwa Publiczno-Prywatnego odbędzie się 24 lutego 
2013 roku. 
Burmistrz potwierdził. 
 
Ad3. Sekretarz Gminy udostępnił Komisji teczkę z protokółami z 
przeprowadzonych  w Urzędzie Miejskim w Tłuszczu w 2012 roku kontroli 
przez podmioty zewnętrzne. Odbyło się 6 kontroli w 2012 roku i dotyczyły:  
 - zadań OPS w Tłuszczu  w zakresie dożywiania i alimentów, kontrola 
przeprowadzona przez  Wojewódzki Urząd Mazowiecki; 
- rekultywacji wysypiska w Wólce Kozłowskiej , kontrola przeprowadzona 
przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej; 
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- oświetlenia przestrzeni publicznej, kontrola przeprowadzona przez Najwyższą 
Izbę Kontroli; 
- realizacji z PROW-u placów zabaw;  
- realizacji konkretnego projektu unijnego; 
- obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego. 
Komisja dokładnej analizy kontroli dokona na następnym posiedzeniu Komisji. 
 
Ad4.  Odnośnie stanu zatrudnienia w Urzędzie Miejskim w Tłuszczu na koniec 
2012 roku,  Komisja zwróciła się do Sekretarza o przygotowanie tej informacji 
jednak w formie pisemnej, aby mogła ona stanowić załącznik do protokółu z 
kolejnego posiedzenia Komisji. 
 
Ad4.Termin kolejnego posiedzenia Komisji ustalono na dzień 31 stycznia 2013 
roku godzina 14.00 .  
  
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Dokument utworzyła Bożena Brzozowska                                Przewodniczący Komisji 
Dnia 24 stycznia 2013 r.                                                   Tadeusz Groszek  
                                                                                


